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Geachte leden van de raden en Staten,

Met verbazing las ik deze persmededeling van de Provincie
Drenthe: https://www.provincie.drenthe.nl/actueel/nieuwsberichten/%40129302/noord-
nederland/. In deze uitlating viel mij het volgende erg op:   Momenteel zijn veel
regio’s, waaronder de provincies Groningen, Fryslan en Drenthe niet
aangesloten op het hoofdnetwerk, waar nu wel het overgrote deel van het
Europese geld voor transport via de Financieringsfaciliteit voor Europese
verbindingen (Connecting Europe Facility) naar toe gaat. 

Hier begaat de actuele voorzitter van het SNN een cruciale fout. Naar de projecten op de
al benoemde hoofdverbindingen per spoor en water/havens gaat het uit het directe TEN-
T budget. De genoemde Connecting Europe Facility zijn geldstromen die voor de
Commissie Juncker vielen onder Interreg of EFRO fondsen. Maar vanwege meer
stroomlijnen is dit direct onder DG MOVE gaan vallen in Brussel.

Door als Noord-Nederland een opinie op te stellen als bestuurders over de snelle
verbinding naar Amsterdam zoals op 4 oktober 2017 ook mede door gedeputeerde Brink
is gedaan. Dit zegt meer over de 'interne' vakkennis over TEN-T in de genoemde
bestuurlijke huizen. Juist dit is een integraal bouwdeel van de snelle TEN-T as Hamburg
- Bremen - Oldenburg -Emden - Delfzijl -Groningen - Randstad(Schiphol). Volgens mij
hoort u hier de regie te nemen als politici van huizen die onderdeel uit maken van de
SNN structuur. Want beide verhalen kloppen niet.

Daarbij kan u ook de discussie van de trein Amsterdam - Berlijn als referentiekader
betrekken: https://www.trouw.nl/home/ns-baalt-snellere-treinverbinding-tussen-
amsterdam-en-berlijn-gaat-er-voorlopig-niet-komen~a8481110/ Als je dit leest dan
wordt het hoog tijd dat het Staatsverdrag tussen Nederland en Duitsland vernieuwd
wordt.  In dit Verdrag van Warnemünde
1992(https://nl.wikipedia.org/wiki/Betuweroute) wordt niet alleen de Betuweroute
geregeld, maar ook de HSL-Oost maakte er onderdeel vanuit. 

In deze kaders hoort Noord-Nederland echt in te zetten op een gebied doorsnijdende
TEN-T as van Hamburg naar Amsterdam via Groningen, voor zowel een
hogesnelheidslijn als goederenvervoer om de economische clusters aan te haken zoals de
havens van Delfzijl/Eemshaven. 

Met vriendelijke groet,

Frank Menger

https://www.provincie.drenthe.nl/actueel/nieuwsberichten/%40129302/noord-nederland/
https://www.provincie.drenthe.nl/actueel/nieuwsberichten/%40129302/noord-nederland/
https://www.trouw.nl/home/ns-baalt-snellere-treinverbinding-tussen-amsterdam-en-berlijn-gaat-er-voorlopig-niet-komen~a8481110/
https://www.trouw.nl/home/ns-baalt-snellere-treinverbinding-tussen-amsterdam-en-berlijn-gaat-er-voorlopig-niet-komen~a8481110/
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Datum 26 april 2018  


Betreft Beantwoording Kamervragen van de leden Van Dijk en 


Nijboer (beiden PvdA) over de Nieuwe spoorbrug bij 


Weener 


  


 


 


 


Geachte voorzitter, 


Hierbij zend ik u de antwoorden op de Kamervragen van de leden Van Dijk en 


Nijboer (beiden PvdA) over de Nieuwe spoorbrug bij Weener. 


 


Vraag 1 


Bent u bekend met het artikel ‘Nieuwe spoorbrug bij Weener mogelijk pas over 10 


jaar klaar?’ 


  


Antwoord 1 


Ja. 


 


Vraag 2 


Klopt het, zoals Bernd Althusmann, de minister van Economische Zaken van de 


deelstaat Niedersachsen, aangeeft dat de nieuwe spoorbrug over de Weener 


mogelijk ook in 2024 nog niet gereed is? Hoe lang gaat het dan duren? 


 


Antwoord 2 


De uitspraak van minister Althusmann over de Friesenbrücke is gedaan in een 


interview over lange planprocedures bij infrastructurele werken in Duitsland en 


hoe deze te verkorten. Een thema waar nu in Duitsland veel politieke aandacht 


voor is. Het herstel van de Friesenbrücke werd daar aangehaald als voorbeeld van 


een project dat lang duurt als gevolg van de lange procedures. 


 


In de stuurgroep over het herstel van de Friesenbrücke, waar provincie Groningen 


zitting in heeft, is door de Duitse partners op 18 april 2018 aangegeven dat het 


project conform de eerder afgegeven planning loopt en dat de brug in 2024 


hersteld moet zijn. 


 


Vraag 3 


Hoe gaat u voorkomen dat de reparatie tot 2030 duurt en de treinreizigers nog 


langer dan nu al gedupeerd zijn? Bent u bereid onmiddellijk in overleg te treden 


met de Duitse overheden om ervoor te zorgen dat de toch al jarenlange reparatie 


niet nog meer vertraging oploopt? 
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Antwoord 3 


Zoals bij vraag 2 is aangegeven, is door de Duitse partners zeer recent nog 


gedeeld dat het herstel volgens planning verloopt. Er zijn goede contacten tussen 


de regionale overheden aan Nederlandse en Duitse zijde en ik heb nauw contact 


met de provincie Groningen over dit dossier. In diverse hoogambtelijke contacten 


wordt richting de Duitse partners aangedrongen op spoedig herstel, zoals ook door 


mijn ambtsvoorganger in 2016 per brief aan haar Duitse ambtsgenoot is gedaan. 


In deze brief staat tevens dat, op het moment dat verdere nationale inzet 


opportuun is, op nationaal niveau in overleg zal worden getreden. Op dit moment 


is dat niet aan de orde. 


 


Vraag 4 


Hoeveel mensen ondervinden er jaarlijks hinder van dat de spoorbrug gesloten is, 


en hoeveel langer is hun reistijd? Hoeveel mensen kunnen hierdoor minder 


makkelijk op hun werk komen? 


 


Antwoord 4 


Er zijn ruim 255.000 grensreizigers die jaarlijks hinder ondervinden van de het feit 


dat de spoorbrug niet bruikbaar is. Er is vervangend busvervoer georganiseerd 


waarbij er met de trein tot Weener wordt gereisd met een overstap op de bus naar 


Leer. Dit veroorzaakt een extra reistijd van ca. 20 minuten ten opzichte van de 


oorspronkelijke treinverbinding. Aanvullend aan het standaard treinvervangend 


product investeert de provincie in een snelbus die een rechtstreekse verbinding 


tussen Groningen en Leer biedt. 


 


Vraag 5 


Waarom duurt de reparatie zo eindeloos lang? Er zijn toch ondanks de 


aantrekkende economie nog genoeg vakmensen in het noorden die zoeken naar 


een baan en graag weer aan het werk zouden gaan? 


 


Antwoord 5 


Zie antwoord onder 2. In Duitsland is sprake van lange planprocedures door de 


daar geldende procedures en regelgeving.  


Hoogachtend, 


DE STAATSSECRETARIS VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 


 


 


 


 


S. van Veldhoven - Van der Meer 
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Echt snel over bestaand
spoor, het kan
Echt snel over bestaand
OPINIE


Economisch gezien heeft het Noorden de rest van Neder-
land veel te bieden. Voorwaarde is wel dat er echt snelle
verbindingen met de Randstad komen. Die kunnen wor-
den gerealiseerd door optimaal gebruik te maken van be-
staand spoor.


D e Randstad en Noord-Neder-
land hebben elkaar veel te
bieden. Naast een aantrekke-


lijk woon- en leefklimaat beschikt
het Noorden over een aantal sterke
economische sectoren die ook voor
Nederland waardevol zijn om in te
spelen op toekomstige en noodzake-
lijke ontwikkelingen. Kansen voor
‘biobased economy’en energietran-
sitie, oplossingen voor veranderin-
gen in logistiek, het toegenomen be-
lang van big data en daarmee de
noodzaak van dataopslag en snel in-
ternetverkeer. Door de ligging tus-
sen de Randstad en de Duitse econo-
mische kerngebieden heeft Noord-
Nederland hiervoor een goede uit-
gangspositie. Een belangrijke voor-
waarde is wel om te zorgen voor
goede en snelle infrastructurele ver-
bindingen tussen de economische
kerngebieden.


De afgelopen jaren is ingezet op
een samenhangend geheel om de
mobiliteit van deur tot deur te ver-
beteren. Er is geïnvesteerd in hoog-
waardige busverbindingen. Er is ge-
werkt aan de weg. Met de aanpak
van de bruggen in de vaarweg Lem-
mer-Delfzijl is begonnen met het
verbeteren van de scheepvaartrou-
tes. Maar ook de trein verdient een
goede en snelle verbinding. Richting
Duitsland met de Wunderline, de
snelle verbinding richting Bremen,
en met de verbinding Emmen-Rhei-
ne/Berlijn. Maar ook de verbinding
naar de Randstad moet en kan snel-
ler.


Die wens is niet nieuw. Met de
Zuiderzeelijn is geprobeerd een heel
nieuwe verbinding te realiseren. Het
project is destijds afgeketst maar
daarmee is de urgentie voor een
snelle verbinding niet verdwenen.
Gelukkig is de tijd niet stil blijven
staan. Sindsdien is de Hanzelijn aan-
gelegd. En worden de stations in
Zwolle (wist u dat de NS bij het ma-


ken van de dienstregeling start in
Zwolle?), Assen en Groningen aan-
gepakt om treinen beter op elkaar
aan te laten sluiten en de overstap
en aansluiting op de bussen te ver-
beteren. Ook voegen we een extra
trein toe tussen Leeuwarden en
Zwolle. De geplande spoorboog bij
Hoogeveen maakt dat treinen snel-
ler over het spoor kunnen gaan rij-
den.


Deze maatregelen verbeteren de
bereikbaarheid, maar veel sneller
gaat het nog niet. Ten opzichte van
de reistijd in de jaren zeventig zijn er
slechts minuten gewonnen. Voor
een echt snelle verbinding is méér
nodig. De bestaande infrastructuur
maakt dat ook mogelijk. De basis ligt
er voor het grootste deel, nu moeten
we er zo optimaal mogelijk gebruik
van gaan maken. Dat betekent rij-
den met het juiste materieel en ge-
bruik maken van de nieuwste tech-
niek. Treinen over de Hanzelijn kun-
nen 200 km/u rijden, alleen is de
trein niet beschikbaar. Met een in-
telligenter beveiligingssysteem
(ERTMS level 3) kunnen zelfrijdende
treinen ingezet worden, treinen die
dichter achter elkaar, energiezuini-
ger en vooral sneller rijden. Door de
huidige, lange treinen op te knippen
in kortere treinen kan met de inzet
van dezelfde hoeveelheid materieel
het aantal treinen per uur worden
verhoogd. Hierdoor kan je vrijwel op
elk moment vertrekken, waarmee
wachten tot het verleden behoort.
En ook op het spoor tussen Gronin-


gen/Leeuwarden en Zwolle zijn nog
volop mogelijkheden om de snel-
heid te verhogen.


Tegen de tijd dat we de bestaande
verbinding optimaal gebruiken en
inzetten, verwachten wij dat nieuwe
innovatieve technieken zo ver zijn
dat we opnieuw een grote stap kun-
nen zetten in het verkorten van de
reistijd met de Randstad. Die tech-
nieken kunnen bij uitstek in onze
noordelijke duurzame proeftuin ge-
test worden. Wij hebben daarvoor de
rust, ruimte, mogelijkheden en de
ambitie. Zo zal in Groningen in 2018
de eerste proef met een autonome
trein van start gaan. De wereld van
de mobiliteit is dynamisch en blij-
vend in ontwikkeling, bijvoorbeeld
met de opkomst van de Hyperloop.


In de tussentijd is stilstaan voor
ons geen optie. Na het verbeteren
van de bereikbaarheid op het spoor
is het nu tijd om ook de snelheid te
verhogen. Dat bereik je het best door
te investeren in bestaand spoor met
de techniek van de 21ste eeuw: snel,
slim en groen. Zo kan Noord-Neder-
land een sterke schakel zijn tussen
de economische kerngebieden aan
Duitse en Nederlandse zijde en kan
het bijdragen aan een sterk Neder-
land in een sterk Europa.


Henk Brink, gedeputeerde Verkeer en
Vervoer provincie Drenthe
Johannes Kramer, gedeputeerde
Verkeer en Vervoer provincie Fryslân
Fleur Gräper - Van Koolwijk, gedepu-
teerde Verkeer en Vervoer provincie
Groningen
Robert Kleine, wethouder Verkeer en
Vervoer gemeente Emmen
Harmke Vlieg - Kempe, wethouder
Verkeer en Vervoer gemeente Assen
Friso Douwstra, wethouder Verkeer
en Vervoer gemeente Leeuwarden
Paul de Rook, wethouder Verkeer en
Vervoer gemeente Groningen


Zet zelfrijdende
treinen in met een
slimmer systeem
voor beveiliging


Een trein rijdt over de spoorbrug van de Hanzelijn over de IJssel. FOTO ANP
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Datum 26 april 2018  

Betreft Beantwoording Kamervragen van de leden Van Dijk en 

Nijboer (beiden PvdA) over de Nieuwe spoorbrug bij 

Weener 

  

 

 

 

Geachte voorzitter, 

Hierbij zend ik u de antwoorden op de Kamervragen van de leden Van Dijk en 

Nijboer (beiden PvdA) over de Nieuwe spoorbrug bij Weener. 

 

Vraag 1 

Bent u bekend met het artikel ‘Nieuwe spoorbrug bij Weener mogelijk pas over 10 

jaar klaar?’ 

  

Antwoord 1 

Ja. 

 

Vraag 2 

Klopt het, zoals Bernd Althusmann, de minister van Economische Zaken van de 

deelstaat Niedersachsen, aangeeft dat de nieuwe spoorbrug over de Weener 

mogelijk ook in 2024 nog niet gereed is? Hoe lang gaat het dan duren? 

 

Antwoord 2 

De uitspraak van minister Althusmann over de Friesenbrücke is gedaan in een 

interview over lange planprocedures bij infrastructurele werken in Duitsland en 

hoe deze te verkorten. Een thema waar nu in Duitsland veel politieke aandacht 

voor is. Het herstel van de Friesenbrücke werd daar aangehaald als voorbeeld van 

een project dat lang duurt als gevolg van de lange procedures. 

 

In de stuurgroep over het herstel van de Friesenbrücke, waar provincie Groningen 

zitting in heeft, is door de Duitse partners op 18 april 2018 aangegeven dat het 

project conform de eerder afgegeven planning loopt en dat de brug in 2024 

hersteld moet zijn. 

 

Vraag 3 

Hoe gaat u voorkomen dat de reparatie tot 2030 duurt en de treinreizigers nog 

langer dan nu al gedupeerd zijn? Bent u bereid onmiddellijk in overleg te treden 

met de Duitse overheden om ervoor te zorgen dat de toch al jarenlange reparatie 

niet nog meer vertraging oploopt? 
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Antwoord 3 

Zoals bij vraag 2 is aangegeven, is door de Duitse partners zeer recent nog 

gedeeld dat het herstel volgens planning verloopt. Er zijn goede contacten tussen 

de regionale overheden aan Nederlandse en Duitse zijde en ik heb nauw contact 

met de provincie Groningen over dit dossier. In diverse hoogambtelijke contacten 

wordt richting de Duitse partners aangedrongen op spoedig herstel, zoals ook door 

mijn ambtsvoorganger in 2016 per brief aan haar Duitse ambtsgenoot is gedaan. 

In deze brief staat tevens dat, op het moment dat verdere nationale inzet 

opportuun is, op nationaal niveau in overleg zal worden getreden. Op dit moment 

is dat niet aan de orde. 

 

Vraag 4 

Hoeveel mensen ondervinden er jaarlijks hinder van dat de spoorbrug gesloten is, 

en hoeveel langer is hun reistijd? Hoeveel mensen kunnen hierdoor minder 

makkelijk op hun werk komen? 

 

Antwoord 4 

Er zijn ruim 255.000 grensreizigers die jaarlijks hinder ondervinden van de het feit 

dat de spoorbrug niet bruikbaar is. Er is vervangend busvervoer georganiseerd 

waarbij er met de trein tot Weener wordt gereisd met een overstap op de bus naar 

Leer. Dit veroorzaakt een extra reistijd van ca. 20 minuten ten opzichte van de 

oorspronkelijke treinverbinding. Aanvullend aan het standaard treinvervangend 

product investeert de provincie in een snelbus die een rechtstreekse verbinding 

tussen Groningen en Leer biedt. 

 

Vraag 5 

Waarom duurt de reparatie zo eindeloos lang? Er zijn toch ondanks de 

aantrekkende economie nog genoeg vakmensen in het noorden die zoeken naar 

een baan en graag weer aan het werk zouden gaan? 

 

Antwoord 5 

Zie antwoord onder 2. In Duitsland is sprake van lange planprocedures door de 

daar geldende procedures en regelgeving.  

Hoogachtend, 

DE STAATSSECRETARIS VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT, 

 

 

 

 

S. van Veldhoven - Van der Meer 
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Ìand een sterke schakel zijn tussen
de economische kerngebieden aan
Duitse en Nederlandse ziide en kan
het biidragen aan een sterk Neder-
land in een sterk Europa.

Henk Brink, gedeputeerde Verkeer en
Vervoer provincie Drenthe
Johannes Kramer, gedeputeerde
Verkeer en Vervoer provincie Fryslân
Fleur Gräper - Van Koolwijk, gedepu-
teerde Verkeer en Vervoer provincie
Groningen
Robert Kleine, wethouder Verkeer en
Vervoer gemeente Emmen
Harmke Vlieg - Kempe, wethouder
Verkeer en Vervoer gemeente Assen
Friso Douwstra, wethouder Verkeer
en Vervoer gemeente Leeuwarden
Paul de Rook, wethouder Verkeer en
Vervoer gemeente Gron¡ngen

Echt snel over bestaand
spoor, het kan
Economisch gezien heeft het Noorden de rest van Neder-
Iand veel te bieden. Voorwaarde is wel dat er echt snelle
verbindingen met de Randstad komen. Die kunnen wor-
den gerealiseerd door optimaal gebruik te maken van be-
staand spoor.
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Een trein r¡jdt over de spoorbrug van de Hanzelijn over de lJssel. F¡IO ANP


